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C rn a G o r a
skupStina crnegore
-Odborza turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje- 
Broj 00-63-10/24-
Podgorica, 23. febrtiar 2024. godine

Na osnovu Clana 77 stav 2 Poslovnika Skup§tine Cme Gore, Odbor za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje SkupStine Crne Gore, sa Seste sjednice odrzane 
28. decembra 2023. godine, 08. i 09. februara 2024. godine i Devete sjednice odrzane 22. 
februara 2024. godine, podnosi

Izvjestaj
sa Kontrolnog saslusanja na temu:

„Status pripreme Prostomog plana Crne Gore i zakonske regulative u ovoj
oblasti"

I Na osnovu clana 75 stav 3 Poslovnika SkupStine Crne Gore Odbor za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje na Prvoj sjednici, odrganoj 07. decembra 
2023. godine, jednoglasno je odlu£io da odrzi Kontroino saslu§anje Janka Odoviba, ministra 
prostomog planiranja, urbanizma i drzavne imovine na temu: „Status pripreme Prostomog 
plana Crne Gore i zakonske regulative u ovoj oblasti**.

Odbor je odiucio da pored ministra Odoviba pozove i Svetlanu Jovanovib, 
rukovoditeljku tima za pripremu Prostomog plana Cme Gore.

Na zapobeto] Sestoj sjednici, pored ministra Odoviba, prisustvovali su: Rajka 
Radulovib, saradnica, i Nevena Jovovic, samostalna savjetnica u Direktoratu za planiranje 
prostora i Vesna Simovib, sefica kabineta, Ministarstvo prostomog planiranja, urbanizma i 
drzavne imovine, mr Svetlana Jovanovib, dipl. prostorni planer, rukovoditeljka tima za izradu 
Prostomog plana Crne Gore, dr Zoran Jovovib, odgovoran za oblast poljoprivreda, mr 
Jadranka Mihaljevic, odgovorna za oblast seizmicki rizik.

Na Prvom nastavku Seste sjednice, pored ministra Odoviba, prisustvovali su; Marina 
Izgarevib Pavibevic, drzavna sekretarka, Nevena Jovovib, v.d. direktorice Direktorata za 
planiranje prostora, Vesna Simovib, Sefica kabineta u Ministarstvu prostomog planiranja, 
uitanizma i drzavne imovine, Svetislav Popovib, rukovodilac izrade PUP-a opstine Pljevija i 
PUP-a opstine Bar, sa saradnicom LJiljanom Oondovib, Dragana Abimovib, rukovoditeljka 
izrade PUP-a opstine Zabljak; Ranko Kovacevib, rukovodilac izrade PUP-a opStine Herceg 
Novi; Ksenija Vukmanovib, rukovoditeljka izrade PUP-a opStine Ulcinj; Sonja Radovib Jelovac, 
rukovoditeljka izrade PUP-a opStine KolaSin, Misela Manojiovib, generalna sekretarka 
Zajednice opstina Crne Gore; Miljan Barovib, sekretar Sekretarijata za planiranje prostora i 
odrzivi razvoj Glavnog grada Podgorica i predsjednik Odbora za prostorno planiranje 
Zajednice opstina Crne Gore; Marko Lalevib, menadzer opStine Berane i blan Odbora za 
prostorno planiranje Zajednice opstina Crne Gore; Jeiena Lazib, glavna gradska arhitektica 
Opstine Budva.

Na Drugom nastavku Seste sjednice, pored ministra Odoviba, prisustvovali su: Marina 
Izgarevib Pavibevib, drzavna sekretarka i Nevena Jovovib, v.d. direktorice Direktorata za 
planiranje prostora, Vesna Simovib, sefica kabineta u Ministarstvu prostomog planiranja, 
urbanizma i drzavne imovine, Svetlana Jovanovib, rukovoditeljka tima za pripremu Prostomog 
plana Crne Gore, Sonja Radovib Jelovac, rukovoditeljka izrade PUP-a opStine 
KolaSin, Dragana Abimovib, rukovoditeljka izrade PUP-a opStine 2abljak, Dragan Mirovib,
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clan strucnog tima za ID PUP-a opstine 2abljak, Mirjana Nikolid, rukovoditeljka Izrade PUP-a 
opStine Niksic i PUP-a opstine Budva; Ana To§ic Jokic, rukovoditeljku izrade PUP-a Glavnog 
grada Podgorica i PUP-a op§tine Tivat; Branka Gogic, rukovoditeljka izrade PUP-a op§tine 
Berane; Gordana Raicevic, rukovoditeljka izrade PUP-a opstine Rozaje, Misela Manojiovic, 
generalna sekretarka Zajednice opstina Crne Gore; Miljan Barovid, sekretar Sekretarijata ra 
planiranje prostora i odtiivi razvoj Glavnog grada Podgorica i predsjednik Odbora za prostorno 
planiranje Zajednice op§tina Crne Gore, Marko Lalevid, menadzer opstine Berane i clan 
Odbora za prostorno planiranje Zajednice op§tina Crne Gore, Jelena Lazid, glavna gradska 
arhitektica Opstine Budva.

II Janko Odovic, minister prostornog planiranja, urbanizma i drzavne imovine, u uvodnom 
iziaganju zapocete Seste sjednice, predstavio je status i dalje aktivnosti na Predlogu zakona 
0 planiranju prostora, Predlogu zakona o izgradnji objekata I Predlogu zakona o legalizaciji 
bespravnih objekata I ukazao na vaznost upostavijanja mehanizama kontrole u cilju postizanja 
po§tovanja hijerarhije planskih dokumenata u Cmoj Gori. Govoreci na temu izrade prostorno- 
pianske dokumentacije, Informisao je da je trenutno u izradi ukupno 40 planova I predstavio o 
kojim prostorno-ubanistickim i detaljno-urbanistickim planovima je rijec i u kojoj je fazi njihova 
izrada. Na kraju uvodnog iziaganja predlozio je da javna rasprava o Nacrtu plana zapodne 
nakon dobijanja preliminarnih rezultata sa Popisa stanovnistva, domadinstava i stanova iz 
2023. godine i upoznao sa koracima koje Ministarstvo namjerava da preduzme u narednom 
periodu kako bi se uspostavio red u prostornom planiranju.

Svetlana Jovanovic, rukovoditeljka izrade Prostornog plana Crne Gore, informisala je 
na koji nacin 6e izrada Prostornog plana Crne Gore uticati na ved postojede planske 
dokumente, a narocito na Prostorni plan posebne namjene za obaino podrucje Crne Gore. U 
svom iziaganju izrazila je i stav o periodu kada bi trebalo odrzati javnu raspravu o Nacrtu 
piana, koliko bi ista trebalo da traje I iznijela prijedloge koje bi aktivnosti po pitanju Nacrta 
plana u bududem periodu trebalo preduzeti kako bl se doslo do §to kvalitetnijeg Predloga 
piana.

Janko Odovid, ministar prostornog planiranja, urbanizma I drzavne imovine, na pocetku 
iziaganja na Prvom nastavku Seste sjednice, istakao je znadaj koji donoSenje Prostornog 
plana Crne Gore ima za op§tl razvoj u Crnoj Gori, saopStIo da se dono§enje istog odekuje u 
drugoj polovini tekude godine i naglaslo vaznost da se planska dokumentacija, u narednom 
periodu, uredi na adekvatan nacin. Podsjetio je da je u toku izrada 12 lokalnih planskih 
dokumenata I predstavio nacin na koji je lokalna samouprava ukijucena u ovaj proces. Ukazao 
je na vaznost ukijudivanja Zajednice op§tina u proces donosenja I Prostornog plana Crne Gore 
I planskih dokumenata nizeg reda. Informisao je o nacinu izdavanja urbanisticko-tehnickih 
usiova i sa tim u vezi, implementaciji IPARD programa u Crnoj Gori.

Ksenija Vukmanovid, rukovoditeljka izrade Prostorno-urbanistidkog plana opstine Ulcinj, 
u svom iziaganju informisala je o nacinu I hronologiji izrade PUP-a opstine Ulcinj. Govorila je 
0 planovima za izgradnju solarne elektrane na Briskoj gori i primjedbama koje su na iste 
iskazane. Ukazala je na vaznost sprovodenja konsultacija sa nadleinim Mlnistarstvom u 
daljem radu na ovom dokumentu. Takode, govorila je I o usaglasenosti navedenog planskog 
dokumenta sa Prostornim planom Cne Gore. Upoznala je da su kroz PUP op§tine Ulcinj date 
smjernice za implementaciju IPARD programa u ovoj opStini. U svom iziaganju komentarisaia 
je pitanje vezano za zonu PinjeSki kompleks, kao I pitanje koje se tide direklnih smjemica za 
turizam, informisala da su iste date kroz PUP I da je ovim dokumentom predvideno 20-ak 
lokaliteta na teritoriji opstine Ulcinj.

Ranko Kovacevic, rukovodilac izrade Prostorno-urbanistidkog plana opstine Herceg 
Novi, u svom iziaganju govorio je o radu na izmjenama i dopunama PUP-a op§tine Herceg
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Novi i razlozima koji su usioviii ovu potrebu. Govorio je i o Strategiji razvoja za opstinu Herceg 
Novi koja je osnov za sva planska planiranja za ovu opstinu. Iznio je sugestiju da detaijni 
urbanisticki pianovi nemaju period vazenja, ve6 da se predvidt vazenje postojecih do 
donosenja novih. Informisao je o primjedbama koji je Savjet za reviziju dao na izmjene i 
dopune koje su u izradi i saopstio da odekuje da iste budu usvojene na Vlad! u junu tekude 
godine. U svom iziaganju dao je odgovor na pitanje da li je razmatrana izgradnja ribarske luke 
u opstini Herceg Novi i informisao o poleskodama koje postoje kada je ova tema u pitanju.

Svetislav Popovic, rukovodilac izrade Prostorno-urbanistickog plana opaline Pljevija i 
Prostorno-urbanistickog plana opstine Bar, u svom iziaganju informisao je o radu na 
izmjenama i dopunama PUP-a opstine Pljevija i PUP-a opStine Bar I predstavio hronologiju, 
metodologiju i dinamiku rada na ovim dokumentima. Upoznao je ko su lica koja dine strudne 
timoveza rad na navedenim dokumentima. Informisao je da je Savjet za reviziju dao pozitivno 
miSljenje na izmjene i dopune PUP-a opstine Pljevija I da se odekuje sprovodenje javne 
rasprave I nakon toga, da se usvajanje istih odekuje ujulu tekude godine. Takode, informisao 
je da se na izmjene i dopune PUP-a opstine Bar deka miSljenje nadleznih institucija I Savjeta 
za reviziju.

Dr Sonja Radovid Jelovac, rukovoditeljka izrade Prostorno-urbanistickog plana opstine 
Kolasin, predstavila je kljudni pregled datuma vezanih za rad na izmjenama i dopunama PUP- 
a opdtine Kolasin sa zakijudcima i konstatovala da je rad na ovom planskom dokumentu u 
punom kapacitetu zapodeo 2022. godine. Infomiisala je da su pored dvije javne rasprave 
odrzane I lematske radionice. Komentarisala je primjedbe pristigle na navedeni planski 
dokument I saopstila da je na isti dato pozitivno midijenje Savjeta za reviziju, sa usiovnim 
primjedbama. informisalaje iodirektnim smjernicama stimulativnim za razvoj opstine Koladin. 
Ukazala je da se rad bazira na ekosistemskom pristupu i poStovanju zeienih koridora.

Dragana Acimovic, rukovoditeljka izrade Prostorno-urbanistidkog plana opstine 2ab!jak, 
u svom iziaganju govorila je o radu na izmjenama i dopunama PUP-a opStine 2abljak u 
proteklom periodu i informisala da je Savjet za revizuju dao negativno misljenje na ove izmjene 
I dopune PUP-a opdtine 2abljak. Obavijestila je da je sljedeci korak sprovodenje javne 
rasprave o Nacrtu planskog dokumenta. U svom iziaganju osvrnula se I na primjenu IPARD 
smjernica na teritoriji opstine 2abljak I potedkoce koje u tom domenu postoje.

Ana Tosic Jokic, rukovoditeljka izrade Prostorno-urbanistidkog plana Glavnog grada 
Podgorica i Prostorno-urbanistickog plana opStine Tivat, predstavila je hronologiju, dinamiku I 
metodologiju rada na izmjenama i dopunama PUP-a Glavnog grada Podgorica I PUP-a 
opStine Tivat. Informisalaje da je o Nacrtu izmjena I dopuna PUP-a Glavnog grada Podgorica, 
nakon dobljanja pozitivnog misljenja Savjeta za reviziju I nadleznih institucija, odiiana 
centralna javna rasprava, nakon koje je pristiglo 115 primjedbl koje su obradene I koje su 
dobile pozitivno misljenje Savjeta za reviziju. Saopdtila je da je Predlog ovog planskog 
dokumenta pripremljen i da je predat nadleznom Ministarstvu na dalje postupanje.

Govoredi o PUP-u opstine Tivat ukazala je na potedkode koje su se javijale tokom izrade 
ovog planskog dokumenta. Informisala je da je Nacrt PUP-a opstine Tivat dobio negativno 
misljenje Savjeta za reviziju i govorila o inicljativama I primjedbama koje su na navedeni 
planski dokument pristigle. Upoznala je da se rad na PUP-u opdtine Tivat nastavtja u daljem 
periodu.

Mirjana Nikolic, rukovoditeljka Izrade Prlstorno-urbanistickog plana opdtine NikSid, 
Informisala je da se izmjene I dopune PUP-a opdtine Nik§ld nalaze pred usvajanjem I da na 
isti jedino nije dobijena saglasnost Uprave za zastitu kulturnih dobara. Upoznala je da de se 
najvedi dio navedenog planskog dokumenta modi realizovati Iz direktnih smjernica.

3



Govoredi o Prostorno-urbanistifikom planu op§tine Budva, upoznala je sa izazovima na 
izradt ovog planskog dokumenta i izrazila ocekivanja da de u narednom periodu dodi do 
usaglasavanja razlicitih stavova i pristupa, kao i rjesavanja postojedih nedoumica i aktuelnih 
problema.

Branka Gogid, rukovoditeljka tzrade Prostorno-urbanistickog plana op§tine Berane, 
predstavila je dinamiku izrade izmjena i dopuna PUP-a opStine Berane. Dala je osvrt na 
kljucne pravne instrumente koji se odnose na ovaj planski dokument i upoznala sa dinamikom 
rada na istom. Izmjene i dopune PUP-a opstine Berane su zapocete zbog formiranja opStine 
Petnjica i donosenja strateskih planova razvoja op§tine. Ukazala je da je pratila rad na Nacrtu 
prostornog plana Crne Gore i sa time uskladivala PUP opstine Berane, narodito zbog trase 
auto-puta Bar-Boljare. Navelajedaje vazna stavka razvoja planirani aerodrom, imajuci u vidu 
potpisani Memorandum i da de usiijediti izrada studije ekonomske opravdanosti koja je 
opredijeliti daiji tok pripreme planskog dokumenta. Upoznala je da je Ugovor o izradi ovog 
plana Istekao. Istakla je da lokalna samouprava ima svoju viziju razvoja. Plan de dati 
smjernice za direktno sprovodenje i uradeno je generalno-urbanistldko rjeSenje.

Gordana Raicevid, rukovoditeljka izrade Prostorno-urbanistickog plana opStine Rozaje, 
ukazala je na izazove sa kojima se suodavala tokom izrade planskog dokumenta. Predstavila 
je izmjene i dopune PUP-a opStine Rozaje koji je raflen na osnovu katastarske podloge 
dobijene od nadlezne Uprave, za dio opstine jer nedostaju kompletirane podloge. Ukazala je 
da su za dio teritorije koristili stare podloge i zbog toga dobili negativno miSljenje. Upoznala je 
sa kojim strategijama je uskladivan ovaj dokument tokom izrade. Tokom izrade su se 
uskladivali sa izradom i PUP-a opStone Berane zbog Parka prirode „Turjak“. Na Nacrt plana 
je dostavijeno negativno misljenje CEDIS-a i u toku je usaglasavanje sa komentarima. Istakla 
je problem bespravne gradnje i usitnjenosti parcela.

MiSela Manojiovic, generalna sekretarka Zajednice opStina Crne Gore, predstavila je 
sugestije svih opstina koje se odnose na efikasnije povladenje sredstava iz IPARD programa 
I ostalih EU fondova. Pojasnila je da se §anse za povlaCenje sredstava povebavaju ukoliko su 
pianovima predvidene mjere za ubiazavanje uticaja klimatskih promjena i pozvala da se o 
tome vodi raduna prilikom planiranja. Kako studijska osnova obavezuje pianere da postupaju 
po razlifiitim pitanjima ukazala je na znacaj strateskog opredjeljenja za zdravstveni turizam. 
Istakla je znacaj rjesavanja problema depopulacije I iskorisdenosti potencijaia koje imamo kao 
ekoloSka drzava. Navela je vlSe vrsta turizma {speleoloski, vjerski) koji se mogu realizovati u 
zaledu. istakla je da su lokalne samouprave stanoviSta da im se vrate nadleznosti za 
pianiranje prostora jer efikasnost Ministarstva nije na zadovoljavajucem nivou, sto je uzrok 
propustanja investicionih §ansi.

Marko Lalevic, menadzer opdtine Berane i dian Odbora za prostorno pianiranje Zajednice 
opstina Crne Gore, predstavio je primjedbe koje se odnose na opstine Pluzine, Savnik i 
2abljak. Ukazaoje na znacaj postojanja hotelskog naseija i potrebu izmjena Prostornog plana 
posebne namjene „Bj6lasica i Komovi", za dio koji se odnosi na opdtinu Berane, razvoj ski 
centra „Lokve‘', istakao je primjedbe na namjeru centralizacije planiranja jer iokaini sekretarijati 
u ovom trenutku nemaju nadleznosti planiranja, vec samo nadlezosti u dijelu legalizacije, 
problem izdavanja UTU-a. Zahtijevao je da se opstinama vrate nadleznosti u planiranju 
prostora i ukazao na hitnost usvajanja sva tri zakona iz oblasti planiranja prostora.

Miljan Barovic, sekretar Sekretarijata za pianiranje prostora i odrzivi razvoj Glavnog 
grada Podgorica i predsjednik Odbora za prostorno pianiranje Zajednice opstina Crne Gore, 
istakao je da su aktivno ucestvovali u izradi zakonskih rjeSenja u ovoj oblasti i sugestije uputili 
nadleznom ministarstvu. Jedinstveni zahtjevje da se decentralizuje oblast planiranja prostora, 
pojednostave porocedure izdavanja dozvola i stvore usiovi za uspjednu legalizaciju.
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Decentralizacija je kontrolisana od strane Ministarstva i uvijek su se lokalna planska 
dokumenta usvajala uz saglasnost Ministarstva. Predstavioje broj usvojenih lokalnih planskih 
dokumenata za period od 2019. do 2023. godine, §to je znacajno manje nego kada su donosile 
lokalne samouprave prostorno-planska dokumenta. Upoznao je sa naseijima koja nemaju 
prostorno-plansku dokumentaciju i istakao problem zastarjelosti planskih podataka. Privredna 
dru§tva za planiranje mogu da se formiraju u vedim opStinama jer mogu ispuniti neophodne 
usiove. Misljenja je da bi se drzavnim Zavodom rijesili mnogi problem! i omogucila i izrada 
baznih studija. Istakao je da su primjedbe najbrojnije na Nacrt zakona o legalizaciji bespravnih 
objekata. U ovom trenutku se planiranje sprovodi na osnovu prelazih i zavrSnih odredaba sto 
istice kao znacajan problem. Oba auto-puta prolaze kroz Podgoricu, sirinom koridora od 2 km, 
a idejna rjesenja za suzenje koridora nijesu zavrSena. Upoznao je da je prioritet zaStita 
sumskog i poljoprivrednog zemijista na teritoriji Glavnog grada.

Jelena Lazic, glavna gradska arhitektica Op§tine Budva, govorila je o planovima za 
izgradnju vjetroelektrane na Brajicima i saopStila razloge i iznijela argumente protiv ove 
gradnje. Misljenja je da je u oblasti planiranja potreban cesci meduopStinski i medusektorski 
dijalog. Predstavila je koje op§tine primorskog regiona imaju prostorno-urbanisticke planove, 
koji su u proceduri izmjena i dopuna i ukazala da PUP nedostaje u opStini Budva. Misljenja je 
da je hitno potrebno usvajanje PUP-ova i prostornog plana Crne Gore radi donoSenja 
obavezujucih smjernica planskog razvoja. Time se omogucava sprovodenje kapitalnih 
projekata I po§tovanje principa ekolo§ke drzave i zahtjeva zaStite zivotne sredine, uz osvrt na 
poStovanje obalnog pomaka shodno ratifikovanoj Barselonskoj konvenciji. Istakla je vaznost 
usaglasavanja izmedu driavnog i lokalnog nivoa, kao i samog lokalnog nivoa. Podsjetila je na 
obavezu postovanja Evropske povelje o lokalnim samoupravama. Istakla je da je potrebno 
znacajno korigovati Nacrt prostornog plana Crne Gore. Ukazala je da se svaka intervencija u 
akvatoriju odrazava na ditavu teritoriju i da je neophodno strogo postovanje standarda iivotne 
sredine. Primjena planova viSeg reda dovodi do problema na terenu, §to narocito negativno 
utice na teritoriju opstine Kotor. Istakla je da postoji veliki pritisak na tehnicku infrastrukturu, 
drustvene djelatnosti i stambenu gradnju. Istakla je vaiznost misljenja UNESCO-a koje se mora 
uzeti u obzir priiikom planiranja.

Svetlana Jovanovid, rukovoditeljka tima za pripremu Prostornog plana Crne Gore, na 
Drugom nastavku Seste sjednice predstavila je Nacrt prostornog plana Crne Gore, istakla je 
da su dokumentom tretirani svi otvoreni problem! i ispostovan model policentridnog razvoja, 
Upoznala je da je Nacrt plana baziran na principima zaStite zivotne sredine. Predstavila je 
varijante rjesavanja pitanja saobracaja u primorskom regionu. Podsjetila je da u radu 
sagledava sve planove nizeg reda radi medusobne uskladenosti. MiSljenjaje da se ne mora 
mijenjati Prostorni plan posebne namjene „Bjelasica i Kornovi" da bi se omogudila valorizacija 
prostora na teritoriji opstine Berane. Istakla je vaznost zemijisne politike za oblast planiranja 
prostora. Dala je odgovore na postavljena pitanja sa prvog i drugog nastavka Seste sjednice, 
sa osvrtom na obezbjedivanje preduslova za koriscenje EU fondova.

Janko Odovic, minister prostornog planiranja, urbanizma I drzavne imovine, u zavrdnoj 
rijeci je istakao vaznost saradnje i davanja pozitivnih inputa za ekonomski i socijaini razvoj. U 
oblasti prostornog planiranja mora se postovati zakonitost i hijerarhija prostorno-planske 
dokumentacije, radi oduvanja pravne drzave i pravne sigurnosti. Saopstio je da se je planu 
primjena hrvatskog modela kada je u pitanju legalizacija bespravnih objekata, po niskim 
cijenama kada su u pitanju objekti stanovanje. Upoznao je da ce Nacrt zakona o prostornom 
planiranju pretrpjeti odredene izmjene i nije strogo za centralizaciju zbog protivijenja 
poveljanja Evropske unije, vec da se mora nadi srednje ijedenje izmedu gradnje iz ranijeg 
perioda decentralizacije i onoga §toje usiijedilo posljednjih godina. Podsjetio je na definiciju 
planiranja prostora i neophodnost pronalaienja balansa izmedu zastite i razvoja. Svima je
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prioritet da se prostorni plan Crne Gore donese do jeseni, da se izmijeni Prostorni plan 
posebne namjene za obaino podru^je Crne Gore i misljenja je da 6e se napraviti znacajan 
iskorak u ovoj oblasti.

Ill U raspravi su ufiestvovall poslanici: dr Dejan Ourovid, Branislav Nenezl^, Ana 
Novakovtc Durovic, dr Aleksandra Despotovi6, Milan Ze£evi6, Vladislav BojovtP, 
Momcilo Lekovic.

Tokom rasprave postavijena su brojna pltanja I iskazanl stavovl I miSljenja, koji se mogu 
rezlmiratl na sljedeci na£ln:

- Bllo je rijeci o datumu pocetka javne rasprave za Nacrt plana I izneseni su prijedlozl, 
sugestije I dileme kada bi ista trebalo da po6ne I koji je to optimalan rok njenog trajanja;

■ postavijeno je pitanje da li je centralizacija pri izradi prostorno-ubanlsticklh I detaljno- 
urbanistlckih planova pravi pristup, odnosno da II je decentrallzacija u ovoj oblasti bolje 
rjesenje;

- Kada se realno moie oiekivatl implementacija Prostornog plana Crne Gore;
• Na osnovu Cega ce se upostavijati moratorijum na diviju gradnju u Crnoj Gori;
- Na osnovu kojih krlterljuma su Izabrana lica koja su radila na Nacrtu plana, kao i kako 

je formirana Komisija za strucnu ocjenu Prostornog plana Crne Gore;
- Da II ce u narednom periodu u Nacrt plana bit! inkorporirane odredbe Zakona o 

poljoprivrednom zemljistu;
- Na koji na^in be se dobijatl dozvole za objekte koji se koriste u svrhu rurainog turizma;
- Koji su glavnl ciljevi Ministarstva u 2024. godini I tokom mandata 44. Vlade Crne Gore;
- Postavijeno je pitanje §ta ce se preduzeti u cliju rjesavanja uitanistiCkog haosa u Crnoj 

Gorl;
• Iskazanoje Interesovanje da II su ribarske luke predvidene Nacrtom plana;
- Istaknuta je vaznost da Zavod za planiranje prostora i urbanizam bude drzavni organ, 

kako je I predvideno Predlogom zakona o planlranju prostora;
- Govoreno je o planovima za bolju saobracajnu povezanost opstine Pljevija, o 

aktivnostima na pobolj§anju kvallteta vode i vazduha u ovoj opstini, o planovima za 
buducu deponiju pepela I sljake u istoj opStinI;
Razgovarano je o uspostavijanju Agenclje za legatizaciju Predlogom zakona o 
legaiizacljl bespravnih objekata;

- Iskazane su diteme vezane za institut gradevinske dozvole;
- Razgovarano je o viziji koje Mlnistarstvo ima po pitanju kondo hotela u Crnoj Gorl;
- Uredbi o povjeravanju dijela poslova Ministarstva prostornog planlranja, urbanizma I 

drzavne Imovinejedinicama lokalne samouprave,
- broju pristigllh zahtjeva za Izdavanje UTU,
- postojanju odnosno nepostojanju kadrovskih kapaciteta u opstinama u Crnoj Gori za 

izdavanje UTU,
- problemu postojanja problema pronala2enja lokallteta za ribarske luke u Crnoj Gori I o 

predvidenom lokalitetu za rlbarsku luku u Port Mileni,
- uzgoju morske ribe u bazenima I planovima za iste u opstini Ulcinj,
• potrebi obrabanja vece paznje na sumarstvo u planskoj dokumentaciji za opstinu 

Pljevija i mapiranja podrucja za otezano bavijenje poljoprivredom na terltoriji opstine 
Pljevija, 0 novinama koje se unose kroz izmjene i dopune PUP-a opstine Pljevija,

- vaznosti preciznosti i primjenljlvostl svih smjernica koje budu unosene kroz izmjene i 
dopune planske dokumentaclje, o nacinu tretiranja pomorskog saobrabaja opStIne Bar,

- nacinu tretiranja I granicama Nacionalnog parka Skadarsko jezero,
- smanjenju indeksa izgradenosti u opstini Bar,
• neophodnosti stvaranja potrebnih preduslova za razvoj opStIne Bar;
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mogu6nosti prenamjene odredenih objekata u ruralnim zajednicama za kori§6enje istih 
u svrhe ruralnog turizma;
mogucnosti da se na povrsinama u ruralnim zajednicama olak§a gradnja objekata 
namijenjenih za turizam;
planovima za gradnju vjetroelektrane na Brajidma; 
zna^aju razvoja opstina Kolasin i 2abljak kao turistiCkih centara Crne Gore; 
nacinima kako 6e se postojece zemlji§te na teritoriji opstine 2abljak koristiti; 
problemu utvrdivanja granica Nacionalnog parka Durmitor, koji se odnosi na zahtjev 
UNESCO-a za vradanje prvobitnih granica;
razvoju ruralnog turizma u opstini 2abljak na osnovu sredstava koja se povuku iz
IPARD programa i poteSkodama koje generalno postoje kako bi se navedena sredstva,
za ovu svrhu, koristila na cijeloj teritoriji Crne Gore;
nepostojanju mogucnosti realizacije nocnih siijetanja na aerodrom Tivat;
pitanju zastite rezervata Tivatska solila;
valorizaciji povr§ina koja se nalaze u zaledu mora u op§tini Tivat;
mogucnosti primjene LIDER pristupa na teritoriji ove opStine;
katastru zemIjiSta na teritoriji op§tini Nikdc;
realizaciji brze saobracajnice od Markovica do Grbija;
pitanju tretiranja prostora Buljarice;
postovanju medunarodnih obaveza i ugovora kada su u pitanju mocvarni lokaiiteti; 
viziji izgradnje opstine Budva i planovima za centraini dio opstine Budva; 
kako ce se PUP opstine Berane odrediti po po pitanju zona koje su definisane 
Prostornim planom posebne namjene ,Bjelasica i Komovi", za teritoriju opstine Berana; 
razradi iokacijeza golfterene, namjeni povrgineza turizam, pitanju bespravne gradnje, 
pitanju zastitnog koridora za auto-put, stavu po pitanju aerodroma Berane, dalekovodu 
35kV od RudeSa do tunela na Jelovici;
§to je predvideno u dijelu pianiranom za Park prirode Juijak", da li je dozvoljen razvoj 
ili de se uspostaviti zadtitni koridor;
koliko je planova nizeg reda u izradi na teritoriji opdtine Berane;
postupanje po zahtjevima zainteresovanih korisnika prostora koji su podnijeti
resornom Ministarstvu;
dinamici organizovanja javne rasprave za PUP opStine Berane,
razmatrane su mogudnosti kontrolisane decentralizacije, pitanja koja se odnose na
plan generalne regulacije, uspostavijanje Agencije za planiranje prostora u Niksidu i
omogudavanje konkurencije u privatnom sektoru;
efikasnost donosenja planskih dokumenata;
pitanje jadransko-jonskog auto-puta;
mosta na Verigama t UNESCO usiovima;
idejnom projektu o nastavku izgradnje auto-puta Bar -Boljare-Beograd -Budimpesta; 
trasi auto-puta od Andrijevice prema Kosovu i Albaniji;
ociijenjeno je da se postigao efekat ujedinjavanja radi zajednidkog djelovanja na izradi 
prostornog plana Crne Gore.

********

Odbor je sa sedam glasova „ZA“ utvrdio i odiucio da predlozi Skupstini da usvoji
sljedece;
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ZAKLJU6KE

1. Skupltina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da intenzivira rad na pripremi 
svih zapocetih pfanova na nivou Crne Gore;
Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da prijezavrsetka javne rasprave 
o Nacrtu prostornog plana Crne Gore utvrdi jasne granice u Geografsko- 
informacionom sistemu na kopnu i moru;

3. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da rije§i sve potencijalne 
konflikte u prostoru i grafifiki predstavi jasno odredene namjene povrsina; 
Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da inkorporira sve ulazne 
podatke neophodne za pripremu Prostornog plana Crne Gore, a koji dolaze iz 
svih relevantnih sektora;

5, Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da priiikom priprema DUP-ova 
obrati posebnu paznju na indeks izgradenosti parcele, a priiikom nadogradnje 
postojeiih objekata da se propise procedure pripreme Glavnog projekta za 
kompletan objekat, naroi^ito sa aspekta statike, zelenih povrsina, zaStite 
zivotne sredine i zdravija stanovnika;

6. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da omogudi aiuriranje Katastra 
nepokretnosti u realnom vremenu;
Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da organizuje niz okruglih 
stolova sa pojedinacnim temama i o njihovoj realizaciji informiSe Odbor; 
Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da jasno definise saobracajne 
koridore i otkioni potencijalne konflikte u ovoj oblasti, radi povezivanja svih 
djelova Crne Gore adekvatnom infrastrukturom;

9. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da posebnu paznju posveti 
energetskoj efikasnosti, klimatskim promjenama, usiugama ekosistema, 
zelenoj tranziciji, uspostavijanju zelene infrastrukture, ekoloSkoj mrezi 
NATURA 2000, uz postovanje potvrdenih medunarodnih sporazuma u ovoj 
oblasti, a narocito Zelene Agende za Zapadni Balkan i UN Agenda 2030;

10. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da formira drzavni Biro/Agenciju 
za pripremu prostorno-planske dokumentacije;

11. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da intenzivira rad na pripremi 
regulative u oblasti planiranja prostora i izgradnje objekata i to:

- Zakona o planiranju prostora;
- Zakona o izgradnji objekata;
- Zakona o legalizaciji neformalnih objekata;

12. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da priiikom pripreme nove 
zakonske regulative jasno definiSe proceduru izdavanja gradevinske dozvole;

13. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da priiikom pripreme nove 
zakonske regulative uvede obavezu placanja komunalne naknade i za hotele 
sa tri, cetiri i pet zvjezdica;

14. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da poostri kaznenu politiku u 
oblasti planiranja prostora, izgradnje objekata i legalizacije neformalnih 
objekata;

15. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da izvrSi sve obaveze prema 
rukovodiocima/teljkama izrade Prostornog plana Crne Gore i svih prostorno- 
urbanlstiSkih planova koji su u izradi i da im obezbijedi neophodne pretpostavke 
i ulazne podatke, neophodne za kvalitetan rad i zavrSetak prostorno-planske 
dokumentacije i da se u roku od 15 dana od dana usvajanja zakijucaka donesu 
odiuke o nastavku rada na svim zapoSetim PUP-ovima;

2.

4.

7.

8.
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16. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore, da se prilikom pripreme 
prostorno-planske dokumentacije posebna paznja posveti zemIjiStu u 
privatnom vlasnistvu, kako se ne bi zelene i parkovske povrsine planirale 
iskijucivo na privatnim parceiama i ukazuje na princip poStovanja jednakosti;

17. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da se prilikom pripreme 
prostorno-planske dokumentacije lokalnih samouprava daju direktne smjernice 
za ruraini turizam i poljoprlvredu I planovima omogubi namjena prostora za 
odredene djelatnosti, radi obezbjedivanja pretpostavki da se iskoriste sva 
raspoloziva sredstva dostupna preko EU fondova;

18. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da prilikom uvazavanja 
primjedaba sa javne rasprave za prostorno-plansku dokumentaciju prioritizira 
vaznost istih u odnosu na to da II se odnose na stratesko planlranje ili detaijne 
razrade;

19. Skup§tina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da prilikom pripreme PUP-ova 
ukaze na eventualne neuskladenosti sa Prostornim pianom posebne namjene 
za obaino podrudje Crne Gore i Nacrtom prostornog plana Crne Gore, a nakon 
donoSenja PPCG-a razmotriti opravdanost donosenja odiuke o reviziji PPPN- 
a za obaino podrudje Crne Gore;

20. Skupstina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da sa posebnom paznjom 
pristupi zahtjevima za promjenu granica nacionalnih parkova I usagladavanju 
promjene granica sa prostorno-urbanistidkim planovima I planovima vl§eg 
reda;

21.Skup§tina Crne Gore poziva Vladu Crne Gore da sa posebnom pafnjom 
pristupi zahtjevima za prenamjenu povrSina, posebno kada je u pitanju 
Primorski region, konstatujudi da sadaSnja namjena povr§ina nije odredena 
adekvatno I daje potrebno da nadleino Ministarstvo donosi odiuke u skladu sa 
zakonom, bez odiaganja.

**********

Za Izvjestioca Odbora odreden je poslanik Vladislav Bojovid.

Izlaganja sa sjednice sadiiana su u zapisniku, ciji je sastavni dio i audio zapis.

•SJEDNIK ODBORA

i t* „ Dejan Durovid
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